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Närvarande            
 

  Ledamöter

Torun Boucher (V), ordförande   

Erik Slottner (KD), vice ordförande 

Mirja Räihä (S) 

Bo Hansson (S) 

Gisela Norrman (S) 

Sven Britton (S) 

Christopher Ödmann (MP) 

Eivor Karlsson (MP) 

Dennis Wedin (M) 

Alexandra Östback (M) 

Elisabeth Bäckström (M) 

Anita Lundin (M) 

Ann-Katrin Åslund (L) 

 

                       Ersättare:

Magnus Grönlund (S) 

Kerstin Mannerqvist (S)  

Halit Azizoglu (MP) 

Gunilla Almén (MP) 

Maria Elena Gonzales (V) 

Erik Vallström (Fi) 

Yvonne Riddervik (M) 

Johan Frantz (M) 

Thomas Linn (M) 

Niklas Källberg (L) 

Alfred Askeljung (C) 

Britt Westerlind (KD) 

 

  Förhinder:

Ersättaren Catarina Carbell (S).  

 

Tjänstgörande ersättare:  

Samtliga ledamöter är närvarande. 

 

Närvarande tjänstemän:  

örvaltningschefen Ann-Christine Hansson, avdelningschefen F

Lisbeth Hagman, biträdande avdelningschefen Marita Åkersten, 

strategerna Elisabeth Landström och Anders Håkansson samt 

nämndsekreteraren Barbara Ahlmark.  
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I sammanträdet  deltar också borgarrådssekreterare vid äldre- och 

personalroteln (V) Lina Hultman.  

 

Under behandling av § 6 deltar i sammanträdet tre inbjudna 

revisorer från Revisionskontoret Gun Risberg, Håkan Apelkrona 

och Erik Lindgren.  

 

 

 

 

§ 1   Genomgång av närvaro 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) öppnar sammanträdet.  

 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  

 

Ordföranden Torun Boucher (V) varmt välkomnar revisorerna från 

Revisionskontoret. 

 

 

 

§ 2   Val av justerare 

 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD) utses att tillsammans med 

ordföranden Torun Boucher (V) justera dagens protokoll.  

 

 

 

§ 3   Anmälan om protokollsjustering 

 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från den 31 januari 2017 har  

justerats den 14 februari 2017.  

 

Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 

 

 

 

§ 4    Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler en fråga som angår 

ärendet § 16 Anmälan om ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 § 
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Socialtjänstlagen (SoL) och som hon ställde tidigare på 

kommunfullmäktiges sammanträde den 20 mars 2017. 

Frågan gäller hantering av ansökningar om installation av 

trygghetslarm hemma hos de äldre som samtidigt vägrar att lämna 

ut nycklarna till sin bostad till Stockholms Trygghetsjour personal.  

Idag beslutar man att avslå ansökan om installering av 

trygghetslarm hemma hos den äldre som vägrar att lämna ut 

lägenhetsnycklar p.g.a. att detta förhindrar räddningsmöjligheter.  

 

Ann-Katrin Åslund (L) undrar om man ändå skulle kunna bevilja 

trygghetslarm och hantera eventuell utryckning och 

räddningstillträde till den äldres bostad med hjälp av polis eller 

brandkår. 

 

Förvaltningen besvarar frågan under behandling av § 26. 

 

Inga fler frågor anmäls och dagordningen fastställs. 

 

 

 

§ 5    Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Inga skrivelser har anmälts. 

 

 

 

§ 6   Förvaltningschefens information 

 

Revisorerna Gun Risberg, Håkan Apelkrona och Erik Lindgren 

berättar om sitt revisionsarbete inriktad bl.a. mot äldrenämnden 

och besvarar frågor från nämndens politiker. 

För revisionen är bokslut för en nämnd det viktigaste underlaget. 

Beslut om ansvarsfrihet för varje nämnd i staden fattas av 

kommunfullmäktige efter förslag från revisionskontoret som 

formuleras efter den berörde nämndens yttrande över revisorernas 

årsrapport för det gångna året.  

 

Ordföranden Torun Boucher (V) tackar revisorerna för den fina 

presentationen och de lämnar sammanträdesrummet. 

 

Revisionsrapporter inklusive årsrapporter för stadens nämnder 

publiceras på www.stockholm.se/revisionskontoret så att 

allmänheten kan ta del av dessa allmänna handlingar.  

http://www.stockholm.se/revisionskontoret
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Ordföranden Torun Boucher (V) tackar revisorerna för 

presentationen och de lämnar sammanträdesrummet. 

 

Förvaltningschefen Ann-Christine Hansson informerar om att 

Lisbeth Hagman har i februari fått tjänsten som chef för 

utvecklingsavdelningen på äldreförvaltningen.   
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§ 7 Underlag för budget 2018 med inriktning 2019 och 
2020 för äldrenämnden (treåringen) 

Dnr 1.2.2-153/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

”Underlag för budget 2018 med inriktning 2019 och 2020” 

och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-03-02.  

 

Ett led i Stockholms stads långsiktiga planering är att stadens 

samtliga nämnder årligen ska utarbeta en analys av verksamheten. 

Nämndernas budgetunderlag ska innehålla en övergripande och 

sammanfattande analys av verksamheten för de kommande åren. 

Analysen avser både nämndens verksamhetsområde och det 

stadsövergripande ansvaret. 

Den ökande delen av äldre i befolkningen ställer nya krav på 

insatserna från äldreomsorgen. Allt fler ställer ökade krav på 

självbestämmande och delaktighet. Insatserna som ges till de äldre 

ska ges på det sätt den enskilde önskar och utifrån den enskildes 

behov och önskemål helt enligt äldreomsorgens värdegrund. Detta 

kräver att medarbetarna har den kompetens som behövs för att 

stödja den enskilde. 

Äldreförvaltningen redovisar i tjänsteutlåtandet behovsanalyser 

och prioriterade utvecklingsområden för den kommande 

treårsperioden: boendeplanering, personalförsörjning och 

kompetensutveckling samt samverkan och verksamhetsutveckling. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med stöd av ersättaryttrande från 

Erik Vallström (Fi). 

  

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till ett 

gemensamt förslag till beslut med stöd av ersättaryttrande från 

Alfred Askeljung (C). 
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Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns två förslag till 

beslut: förvaltningens förslag till beslut som stödjes av (V), (S) 

och (MP) med stöd av ersättaryttrande från (Fi) och ett gemensamt 

förslag till beslut från (KD), (M) och (L) som stödjes av ett 

ersättaryttrande från (C). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S) och (MP) med stöd av ersättaryttrande 

från (Fi). 

 

Reservation från (M), (KD) och (L) med stöd av ersättaryttrande 

från (C): 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) med 

instämmande av ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) 

reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för sitt 

gemensamma förslag till beslut enligt följande: 

 

”Vi föreslår att äldrenämnden beslutar 

- att delvis godkänna förvaltningens förslag 

- att därutöver anföra följande: 

 

Boende för äldre 

Vi tänker fortsätta verka för att valfriheten inom äldreomsorgen är 

god och att de äldres behov av olika boendeformer är tillgodosett. 

En mångfald av aktörer inom välfärden ökar kvaliteten, utvecklar 

verksamheterna, utvidgar arbetsmarknaden för omsorgspersonalen 

och skapar valfrihet för den enskilde. Valfriheten skapar alternativ 

som ser till den enskildes behov och är tillgängliga för alla. 

Det är i det sammanhanget som vi finner både regeringens och den 

stockholmska rödgrönrosa majoritetens signaler om att med olika 

politiska styrmedel verka för att begränsa valfriheten väldigt 

oroande. Den av regeringen tillsatta Välfärdsutredningen - med 

uppdrag att utreda förutsättningarna för och föreslå hur den 

offentliga finansieringen av privat utförda välfärdstjänster bör 

regleras -  har presenterat sitt resultat i november 2016. 

Delbetänkandet visar med all tydlighet på en fortsatt vänsterretorik 

inom detta område, där driftformen fortsatt i alla avseende är 

överordnat kvalitetstänkandet. Att rulla tillbaka utvecklingen inom 

välfärdstjänster kommer ge sämre förutsättningar för jämställdhet 
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och kvinnors företagande. Att en majoritet som kallar sig 

feministisk inte inser dessa samband är uppseendeväckande.  

Ett vinsttak skulle drabba Stockholm stads äldreomsorg särskilt. 

Här är 40 procent, 2 500 av totalt 6 300 vård- och 

omsorgsboendeplatser, i äldreomsorgen i fristående regi.  

Av Stockholms stads 206 hemtjänstutförare är 86 procent 

fristående. Reepaluutredningen skulle vara ett hårt slag mot äldres 

valmöjligheter, och dessutom som sagt drabba en 

kvinnodominerad bransch där 82 procent av de anställda inom 

vård- och omsorgsbranschen är kvinnor. Vänstermajoriteten är 

alldeles för otydlig med hur den ser på förslaget på vinsttak, vilket 

bara ökar oron för omsorgens privata aktörer. 

Redan finns uppskattade privata välfärdsaktörer som tvekar att 

utveckla sin verksamhet och starta nya företag. Att den nämnda 

vänsterretoriken inte bara är tomma ord ser vi tydligt i Stockholms 

rödgrönrosa majoritets fallenhet att motarbeta och stoppa boenden 

som inte drivs i egen regi och den ideologiskt betingade 

preferensen för återkommunalisering av väl fungerande privat 

drivna verksamheter.  

 

I sammanhanget vill vi även betona vikten av att planering av 

äldreboenden och dess placering i staden säkerställer att boenden 

finns i samtliga stadsdelar, även i innerstaden. 

Dessutom är det viktigt att inte lägga ner ett boende innan 

boendeplatser finns säkerställda på annat boende.    

 

Alliansens samtliga partier vill införa så kallade 

äldreboendegarantier för personer över 85 år. Detta för att öka 

tryggheten och minska oron för stadens äldre. Alla som är 85 år 

eller äldre och som så önskar ska beredas plats på stadens 

äldreboenden. Risken är stor att de beräkningar som ligger till 

grund för den boendeplaneringen inte håller för att uppnå dessa 

garantier. 

 

Stimulansmedel för ökad bemanning 

Som förvaltningen mycket riktigt påpekar betalas de statliga 

stimulansmedlen för ökad bemanning inom äldreomsorgen för 

sista gången ut år 2018. Det är viktigt att nämnden redan nu 

planerar för att avsätta medel för att fortsatt driva de lyckade 

delarna inom denna satsning. 

 

Hemtjänst i utveckling 

Hemtjänsten har utvecklats från att vara till stora delar inriktad på 

hjälp i hushållet till att bli en alltmer kvalificerad tjänst som ger 
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vård och omsorg till ibland svårt sjuka personer i deras hem och 

som förutsätter både medicinsk- och omsorgskompetens hos 

personalen.  

 

Utgångspunkten i en bra hemtjänstverksamhet ska vara att 

omsorgen bygger på den äldres behov och på en bra relation 

mellan den äldre och personalen hos utföraren. Den äldre ska ha 

valfrihet att välja både utförare av beviljad hemtjänst och 

innehållet i själva tjänsten. Personalen ska ha hög kompetens och 

kunskap om den äldres livssituation och önskemål, så att 

omsorgen blir flexibel, ges med inlevelse och professionellt 

kunnande för den äldres ökade välbefinnande.  

Det är viktigt att noggrant följa konsekvenserna av kraven i de 

kommande nya förfrågningsunderlagen för att säkerställa att 

resultatet verkligen blir en kvalitetshöjning och inte enbart en 

begränsning i antalet privata utförare.  

 

Vid den planerade utvecklingen systemstödet - 

beräkningsunderlaget för tidsberäkning av hemtjänstinsatser, 

förändring av utformningen av mallar för beställning respektive 

genomförandeplan samt utveckling av rapporter – vill vi att både 

professionen inom hemtjänstföretagen och brukare finns med som 

referenser. Vi vill att förvaltningen initierar en enkät till 

hemtjänstutövare samt till berörda äldre för att ta del av deras 

synpunkter kring framförallt beräkningsunderlaget av de olika 

insatserna.  

 

Anhörigstöd 

Att ge alla anhöriga ”en bra livssituation och möjlighet att forma 

sina egna liv” kan i många fall  innebära att de anhöriga behöver 

avlastas och få möjligheter att ägna sig åt utbildning eller 

försörjning. En politik för anhöriga måste därför utgå ifrån att 

anhöriga själva tar ett helhetsgrepp på vilket ansvar för omsorgen 

det är rimligt att de tar, och vilket ansvar som bör åligga det 

allmänna. 

 

Det är förvånande att stadens Program för stöd till anhöriga i 

princip helt saknar ett jämställdhetsperspektiv, i synnerhet med 

tanke på att Stockholms styrande majoritet har väldigt höga 

ambitioner på jämställdhetsområdet. Programmet tar sin 

utgångspunkt i att stödja den anhöriga omsorgsgivaren i denna 

roll, vilket är en i sig lovvärd ambition. Skulle programmet 

tydligare påverkas av insikten om den ojämställda fördelningen av 

omsorgsgivandet hos personer i arbetsför ålder skulle programmet 
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i större utsträckning hjälpa dessa att balansera detta med ett 

vardagsliv i utbildning eller arbete. 

 

Övertagande av hemsjukvården 

Det är glädjande att HSF och KSL under 2017 kommer att ta fram 

ett förslag för genomförande av en kommunalisering av 

hemsjukvården i Stockholms län. Syftet är att få till stånd en ökad 

helhetssyn på den enskilde, få en samordning av vård och omsorg 

och därmed en ökad patientsäkerhet samt åstadkomma en effektiv 

användning av samhällets resurser. Vi tycker det är mycket bra att 

stadens äldre därmed äntligen kommer att ha möjlighet till en 

sammanhållen vård. 

 

Utbildning och kompetensförsörjning 

Framtidens ökade krav på både omfång och innehåll i en 

högkvalitativ äldreomsorg går hand i hand med behov av 

satsningar på kompetensutveckling. Vi konstaterar att 

äldreförvaltningen delar den synen. Inte minst inom hemtjänsten 

kommer behovet av nyrekrytering, utbildning och 

kompetensutveckling att vara stort.  

Nämnden ska ge ett uppdrag till äldreförvaltningen att utreda vad 

det framtida övertagandet av hemsjukvården kommer att ha för 

konsekvenser på behovet av utbildning och 

kompetensförsörjning.” 
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§ 8 Remiss av motion av Sofia Modigh (KD) om att 
införa en årligen återkommande Äldrevecka i Stockholm 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-1848/2016  

Dnr 150-835/2016  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det som sitt svar på remissen från 

kommunstyrelsen av motion från Sofia Modigh (KD) om 

att införa en årligen återkommande Äldrevecka i 

Stockholm. 

 

               

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-02-21. 

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden och till kommun-

styrelsens pensionärsråd (KPR) remitterat motion från Sofia 

Modigh (KD) ”Om att införa en årligen återkommande 

Äldrevecka i Stockholm” för yttrande senast 2017-04-12. 

 

Sofia Modigh (KD) föreslår i sin motion att kommunfullmäktige 

inför en årlig återkommande Äldrevecka i Stockholm. Detta med 

utgångspunkt från de äldres individuella behov och intressen. 

Under denna vecka ska både offentliga, privata och ideella aktörer 

samlas kring aktiviteter och informationsinsatser som riktar sig till 

äldre. Representanter för olika boendeformer, vårdalternativ, 

resebyråer, ideella föreningar, stiftelser, politiker, 

äldreförvaltningen, hälsoföretag, matleverantörer etc. ska under 

Äldreveckan ha en utåtriktad fokus på stadens äldre.  

 

Äldreförvaltningen besvarar motionen och framför att det idag 

finns ett antal privata initiativ, såsom Seniormässan, som har ett 

innehåll som är närliggande det som föreslås i motionen och som 

väl uppfyller det behov som finns av denna typ av verksamhet. 

Äldreförvaltningen anser inte att det finns någon anledning att 

staden ska arrangera en Äldrevecka då det redan finns ett 

väletablerat evenemang som Seniormässan.       

 



 Protokoll 

Sida 12 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

KPR har på sitt sammanträde den 14 mars 2017 tagit del av 

ärendet utan att lämna sitt eget yttrande över remissen. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med stöd av ersättaryttrande från 

Erik Vallström (Fi). 

  

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till ett 

gemensamt förslag till beslut med stöd av ersättaryttrande från 

Alfred Askeljung (C). 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns två förslag till 

beslut: förvaltningens förslag till beslut som stödjes av (V), (S) 

och (MP) med stöd av ersättaryttrande från (Fi) och ett gemensamt 

förslag till beslut från (KD), (M) och (L) som stödjes av ett 

ersättaryttrande från (C). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S) och (MP) med stöd av ersättaryttrande 

från (Fi). 

 

Reservation från (M), (KD) och (L) med stöd av ersättaryttrande 

från (C): 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) med 

instämmande av ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) 

reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för sitt 

gemensamma förslag till beslut enligt följande: 

 

”Vi föreslår att äldrenämnden beslutar 

- att bifalla motionen 

- att därutöver anföra följande: 

 

En sammanhållen politik med inriktning mot de äldre i samhället 

får inte bara handla om vård och omsorg. Stockholm som attraktiv 

huvudstad med en stor åldrande befolkning behöver sätta fokus på 

åldrandets alla aspekter. Därför vill vi införa en årligen 

återkommande Äldrevecka i Stockholm. Under den veckan ska 

både offentliga, privata och ideella aktörer kraftsamla kring 
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aktiviteter och informationsinsatser som riktar sig till äldre. 

Representanter för olika boendeformer, vårdalternativ, resebyråer, 

ideella föreningar, stiftelser, politiker, äldreförvaltningen, 

hälsoföretag, matleverantörer, etc. ska under Äldreveckan ha en 

utåtriktad fokus på enbart stadens äldre.  

 

I sitt remissvar skriver förvaltningen att det idag redan finns 

privata initiativ och att den typ av verksamhet som föreslås i 

motionen ombesörjs idag av den öppna marknaden på ett adekvat 

sätt, bland annat genom Seniormässan. 

Det svaret tyder på att förvaltningen inte riktigt har grepp om hur 

vi tänkt oss en äldrevecka. 

Vi ser nämligen framför oss en kraftsamling av både privata och 

offentliga aktörer där privata initiativ, politiker och tjänstemän ska 

involveras och delta på olika sätt. Evenemangen ska äga rum på 

många ställen i staden. De ska företrädesvis vara avgiftsfria, vilket 

de initiativ äldreförvaltningen hänvisar till inte är.  

 

Vi vill ta äldrepolitiken bortom LOV, HSL och 

biståndsbedömning och även tala visioner för den framtida 

äldreomsorgen. Att jämföra stadsdelsförvaltningens 

medborgardialoger med ett sådant omfattande samarrangemang 

mellan offentliga och privata aktörer är som att jämföra lokala 

sångtävlingar på ungdomsgården med Melodifestivalen.  

 

Förvaltningen hävdar vidare att det kan bli ett problem om det 

finns för många intresserade aktörer som vill delta i en äldrevecka. 

Detta argument ser vi dock som mycket märkligt. Skulle intresset 

visa sig bli större än förespått så tar vi oss gärna an den 

utmaningen.” 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

§ 9   Remiss av motion från Sofia Modigh (KD) om 
hantering av kön till stadens vård- och omsorgsboende 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-1847/2016 

Dnr 150-836/2016  

 

       Äldrenämndens beslut 

 Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av motion från Sofia Modigh (KD) om hantering 

av kön till stadens vård- och omsorgsboende.    

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-02-27 

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden och 

kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) remitterat en motion från 

Sofia Modigh (KD) om hantering av kön till stadens vård- och 

omsorgsboende för yttrande senast 2017-04-12. 

 

I motionen till kommunfullmäktige föreslår Sofia Modigh (KD) 

att Stockholms Trygghetsjour ges i uppdrag att månadsvis följa 

upp önskemålet om att stå kvar i kö även efter en placering, för att 

få information om det fortfarande finns önskemål om flytt till 

annat boende. Köerna till vård- och omsorgsboende administreras 

centralt hos äldreförvaltningen, Stockholms Trygghetsjour.  

 

Äldreförvaltningen besvarar motionen och framför att de 

reviderade tillämpningsanvisningarna för köhantering till stadens 

vård- och omsorgsboende innehåller förtydliganden och ett utökat 

ansvar för handläggningsenheten, vilket kommer att underlätta och 

ge en smidigare genomströmning av lägenhetserbjudanden. 

Äldreförvaltningen anser att månatlig uppföljning för köerna till 

vård- och omsorgsboenden inte är aktuell, då uppföljning minst en 

gång per år i enlighet med anvisningarna anses tillräcklig. 

 

KPR har på sitt sammanträde den 14 mars 2017 tagit del av 

ärendet utan att lämna sitt eget yttrande över remissen. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 
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tisdagen den 21 mars 2017 

 

förvaltningens förslag till beslut med stöd av ersättaryttrande från 

Erik Vallström (Fi). 

  

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till ett 

gemensamt förslag till beslut med stöd av ersättaryttrande från 

Alfred Askeljung (C). 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns två förslag till 

beslut: förvaltningens förslag till beslut som stödjes av (V), (S) 

och (MP) med stöd av ersättaryttrande från (Fi) och ett gemensamt 

förslag till beslut från (KD), (M) och (L) som stödjes av ett 

ersättaryttrande från (C). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S) och (MP) med stöd av ersättaryttrande 

från (Fi). 

 

Reservation från (M), (KD) och (L) med stöd av ersättaryttrande 

från (C): 

Vice ordföranden Eric Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) med 

instämmande av ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) 

reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för sitt 

gemensamma förslag till beslut enligt följande: 

 

”Vi föreslår att äldrenämnden beslutar 

- att bifalla motionen 

- att därutöver anföra följande: 

 

Idag står många äldre i kö till stadens vård- och omsorgsboenden. 

De flesta av dessa har redan ett verkställt biståndsbeslut och bor på 

ett annat boende. Ändå väljer de att stå kvar i kön till annat vård- 

och omsorgsboende, kanske för att de från början önskat sig ett 

annat boende än det de till slut har fått beviljat.  Väldigt få äldre 

som en gång fått plats på ett boende flyttar den dagen det blir en 

plats ledig på det boendet de köar till.  

 

Köhanteringen blir utdragen eftersom det blir många äldre med 

var sin betänketid på tre dagar som ska tillfrågas innan en ledig 

plats kan tillsättas. Detta innebär ett inkomsttapp för utförarna och 

en onödig lång väntan för den äldre som fått ett biståndsbeslut om 
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placering på vård- och omsorgsboende. Ett akut behov av plats 

tvingar kanske den äldre att acceptera en placering på ett boende 

som inte önskats i första hand. Den äldre väljer således att stå kvar 

i kön till det önskade boendet och därmed skapas en ond spiral.  

Genom att ge Stockholms Trygghetsjour i uppdrag att månadsvis 

följa upp önskemålet om att stå kvar i kön även efter en placering 

finns möjlighet att få information om det fortfarande finns 

önskemål om flytt till annat boende. 

 

I sitt svar anför äldreförvaltningen att handläggningsenheten minst 

én gång per år kontaktar den enskilde som redan bor på ett vård- 

och omsorgsboende med en förfrågan att aktualisera sin plats i 

kön. Ansvaret hänskjuts till vård- och omsorgsboendena själva i 

och med att ”de har möjlighet att regelbundet kontakta 

handläggningsenheten för att få kontaktuppgifter till de tre första 

personerna som står i deras kö.” 

 

Vi finner inte att förvaltningen har givit argument att inte bifalla 

motionen att uppdra åt Stockholms Trygghetsjour att månadsvis 

följa upp önskemålet om att stå kvar i kön även efter en placering 

på ett vård- och omsorgsboende.”  
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Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

§ 10  Remiss av Kommissionen för ett socialt hållbart 
Stockholm – Lägesrapport av 
hållbarhetskommissionens arbete 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 159-1936/2016 

Dnr 1.5-77/2017  

 

       Äldrenämndens beslut 

 Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av Kommissionen för ett socialt hållbart 

Stockholm - Lägesrapport av hållbarhetskommissionens 

arbete” med följande tillägg: 

 

”Förvaltningen har fått i uppdrag att svara på rapporten  

Dold potential: Hinder och möjligheter för unga 

stockholmares etablering på arbetsmarknaden. Det är en 

av fyra delrapporter av lägesrapport två från 

hållbarhetskommissionen. De tre övriga rapporterna 

handlar om lärande skola, dialog och delaktighet i 

Stockholms stad samt arkitektur och kultur i det offentliga 

rummet.  

 

Vi bifaller äldreförvaltningens remissvar på rapporten Dold 

potential och har inget att tillägga detta svar. Vi vill dock lägga 

några synpunkter på rapporten om det offentliga rummet.  

 

Stockholm har idag, och relativt övriga landet, en ganska ung 

befolkning; den demografiska prognosen är dock precis som i 

övriga Sverige en allt större andel äldre. Enligt Sweco urskiljer 

sig Stockholm också genom att 1950- och 1960-talskullarna är 

större än 1940-talskullarna. Från 2020 kommer de som är 80 år 

och äldre öka kraftigt för att vara nära nog dubbelt så många i 

reella tal som idag år 2040.  

 

Stockholm är med i The Covenant on Demographic Change, ett 

EU-baserat nätverk som arbetar för ett äldrevänligt Europa. Det 

betyder att Stockholm förbundit sig att bedriva ett konkret 

utvecklingsarbete för äldrevänliga offentliga rum. I 

hållbarhetskommissionens rapport lyfts vikten av ett barn- äldre- 

och jämställdhetsperspektiv. Vi instämmer i att dessa faktorer 

hänger ihop. En äldrevänlig stad är även en barnvänlig stad och 

en mer jämställd stad gynnar även äldre, en stad där 
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funktionshinder arbetas bort är en bra stad för både barn och 

äldre. Vi tror att ett mer uttalat äldreperspektiv gynnar 

utvecklingen mot en sammanhållen stad och vi ser att 

äldreförvaltningens kompetens bör kunna användas vid till 

exempel ett socialt investeringsperspektiv i stadsutveckling.” 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-02-28. 

 

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat 

Kommissionens för ett socialt hållbart Stockholm lägesrapport av 

hållbarhetskommissionens arbete för yttrande senast 2017-04-13. 

 

Denna rapport består av fyra delrapporter, Den lärande skolan, 

Dold potential, Medborgare med mandat och Staden där vi möts. 

Äldrenämnden har uppdragits enligt rapporten att redovisa sina 

förutsättningar för genomförande av de åtgärder som föreslås i 

delrapporten ”Dold potential – Hinder och möjligheter för unga 

Stockholmares etablering på arbetsmarknaden”.  

Remissen inte uppmanar äldrenämnden att ge synpunkter om 

övriga tre rapporter.  

 

Äldreförvaltningen tar upp i tjänsteutlåtandet att delrapporten 

Dold potential fokuserar i stor utsträckning på gruppen yngre 

människor som varken arbetar eller genomgår någon utbildning.  

I denna grupp är unga utrikesfödda och personer med 

funktionsnedsättning överrepresenterade. Äldreförvaltningen anser 

att det är av yttersta vikt att denna grupps möjligheter att vara en 

del av samhället ökar.  

Äldreomsorgen är, räknat efter antalet anställningar, en av stadens 

största verksamheter. Därför bör det finnas möjligheter för 

äldreomsorgen att kunna spela en viktig roll i att minska 

arbetslösheten inom denna grupp. Det krävs dock en förmåga att 

kunna möta och kommunicera med människor, att samarbeta och 

att kunna dokumentera för att arbeta inom äldreomsorgen. Inom 

hemtjänsten utgörs också en stor del av arbetstiden av ensamarbete 

där den anställde måste kunna fungera självständigt. Inom vård- 

och omsorgsboenden ser äldreförvaltningen större möjligheter för 

denna grupp att få arbete. Det är dock viktigt att poängtera att 

utbildning i svenska och vårdkunskap krävs för att kunna fungera 

väl inom äldreomsorgen. 
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Vad gäller förslaget om sysselsättningskrav i upphandlingar så 

anser äldreförvaltningen att det är nödvändigt att ersättning utgår 

för personal i ett initialt skede. Men det är också viktigt att hänsyn 

tas till den handledning som måste finnas för att detta ska fungera 

bra.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

majoritetens gemensamma förslag till beslut med stöd av 

ersättaryttrande från Erik Vallström (Fi) och föreslår att 

äldrenämnden bifaller förvaltningens förslag till beslut med 

följande tillägg: 

 

”Förvaltningen har fått i uppdrag att svara på rapporten Dold 

potential: Hinder och möjligheter för unga stockholmares 

etablering på arbetsmarknaden. Det är en av fyra delrapporter av 

lägesrapport två från hållbarhetskommissionen. De tre övriga 

rapporterna handlar om lärande skola, dialog och delaktighet i 

Stockholms stad samt arkitektur och kultur i det offentliga 

rummet.  

 

Vi (V, S och MP med stöd av ersättaryttrande från Fi) bifaller 

äldreförvaltningens remissvar på rapporten Dold potential och har inget 

att tillägga detta svar. Vi vill dock lägga några synpunkter på rapporten 

om det offentliga rummet.  

 

Stockholm har idag, och relativt övriga landet, en ganska ung 

befolkning; den demografiska prognosen är dock precis som i övriga 

Sverige en allt större andel äldre. Enligt Sweco urskiljer sig Stockholm 

också genom att 1950- och 1960-talskullarna är större än 1940-

talskullarna. Från 2020 kommer de som är 80 år och äldre öka kraftigt 

för att vara nära nog dubbelt så många i reella tal som idag år 2040.  

 

Stockholm är med i The Covenant on Demographic Change, ett EU-

baserat nätverk som arbetar för ett äldrevänligt Europa. Det betyder att 

Stockholm förbundit sig att bedriva ett konkret utvecklingsarbete för 

äldrevänliga offentliga rum. I hållbarhetskommissionens rapport lyfts 

vikten av ett barn- äldre- och jämställdhetsperspektiv. Vi instämmer i att 

dessa faktorer hänger ihop. En äldrevänlig stad är även en barnvänlig 

stad och en mer jämställd stad gynnar även äldre, en stad där 

funktionshinder arbetas bort är en bra stad för både barn och äldre. Vi 

tror att ett mer uttalat äldreperspektiv gynnar utvecklingen mot en 

sammanhållen stad och vi ser att äldreförvaltningens kompetens bör 
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kunna användas vid till exempel ett socialt investeringsperspektiv i 

stadsutveckling.” 

 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) reserverar sig mot 

hela beslutet med stöd av ersättaryttrande från Alfred Askeljung 

(C) och anmäler ett gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att det finns två förslag till 

beslut: majoritetens gemensamma förslag till beslut från (V), (S) 

och (MP) med stöd av ersättaryttrande från (Fi) och ett gemensamt 

förslag till beslut från (KD), (M) och (L) om avslag som stödjes av 

ett ersättaryttrande från (C). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt majoritetens 

gemensamma förslag från (V), (S) och (MP) med stöd av 

ersättaryttrande från (Fi). 

 

Reservation från (M), (KD) och (L) med stöd av ersättaryttrande 

från (C): 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M), och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) med 

instämmande av ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C)   

reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för avslag och 

lämnar ett gemensamt särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Genom de så kallade traineejobben skulle 32 000 nya jobb för 

unga skapas. Detta beskrevs som en del av Socialdemokraternas 

”viktigaste vallöfte”, Löfvens flaggskepp i valrörelsen. Det gick 

sådär. I verkligheten har endast ett mycket fåtal traineejobb 

skapats vilket visar på åtgärdens misslyckande. Traineejobb är inte 

något som har efterfrågats av vare sig offentliga eller privata 

arbetsgivare.  

Den rödgrönrosa majoriteten i Stockholms stadshus lever 

uppenbarligen i ännu en annan verklighet och framhärdar i sin tro 

att äldreomsorgen ska kunna spela en viktig roll i att minska 

arbetslösheten i gruppen av outbildade yngre människor. 

Självklart kan äldreomsorgen vara en bra arbetsplats för många 

yngre personer, men det får aldrig bli en arbetsmarknadsåtgärd för 

personer som saknar adekvat utbildning eller har fallenhet för 

yrket. Tyvärr ger rapporten sken av en sådan intention.  
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Som förvaltningen skriver i sitt remissvar kräver arbetet inom 

äldreomsorgen en förmåga att kunna möta och kommunicera med 

människor, att dokumentera och samarbeta. Arbetet kräver 

kunskap och utbildning, inte minst inom multisjuklighet och 

demenssjuklighet. 

Inom hemtjänsten, där ensamarbete utgör en stor del av 

arbetstiden, krävs ett stort mått av ansvarsfull självständighet. 

Äldreomsorgen är därmed inte ett yrke för vem som helst, utan för 

personer som har rätt kompetens och rätt vilja.  

 

Dock anser Alliansen att förvaltningen har en väl negativ 

inställning till de så kallade serviceassistenter, som skulle kunna 

spela en roll inom äldreomsorgen. 

Serviceassistenterna skulle kunna utföra de arbetsuppgifter som 

undersköterskor och sjuksköterskor är överkvalificerade för, 

exempelvis städa och laga mat.  

Att införa serviceassistenter inom äldreomsorgen skulle höja 

statusen av den utbildade personalen, lösa en del av 

personalbristen och bereda plats åt personer som saknar (adekvat)  

utbildning. 

Vi vill i sammanhanget betona vikten av att skattebetalarnas 

pengar alltid hanteras varsamt och på ett ansvarsfullt sätt,  därför 

bör upphandlande myndigheter också kunna ställa krav på miljö 

och sociala hänsyn dock när detta är motiverat. För att förtydliga 

detta infördes år 2010 den så kallade bör-regeln, som innebär att 

upphandlande myndigheter bör beakta miljöhänsyn och sociala 

hänsyn om upphandlingens art motiverar detta.” 
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11.   Uppföljning av vård- och omsorgsboende , 
hemtjänst, servicehus och dagverksamhet för år 2016 

Dnr 410-105/2017  

        

            Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

tillsammans med rapporten och överlämnar det till 

kommunstyrelsen med rekommendation att överlämna 

ärendet till kommunfullmäktige. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2017-02-27. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2005 om en uppföljningsmodell 

för äldreomsorgen som innebär att alla verksamheter som är 

belägna inom stadsdelsnämndernas områden och verksamheter 

som Stockholms stad har ramavtal med ska följas upp årligen och 

på ett enhetligt sätt. Syftet med uppföljningarna är att få kunskap 

om verksamheternas styrkor, svagheter och viktiga 

förbättringsområden.  

 

Äldreförvaltningen anger i rapporten att genomförda uppföljningar 

för år 2016 visar i stort på väl fungerande verksamheter med en 

övervägande god följsamhet gentemot lagar, avtal och föreskrifter. 

Inom flertalet områden ses förbättrade resultat i jämförelse med 

föregående års resultat.  

Det finns dock några generella utvecklingsområden som flertalet 

av verksamheterna behöver förbättra som t.ex. riskanalys, att 

använda verksamhetens resultat i arbetet med systematisk 

kvalitetsutveckling, hälso- och sjukvårdsdokumentation och social 

dokumentation.  

Resultatet från den fördjupade granskningen av utbildningsgraden 

inom hemtjänsten visar också att kompetensutveckling inom 

hemtjänsten är ett prioriterat område som utförarna behöver inrikta 

sig på. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter samt med stöd av ersättaryttranden från Erik Vallström 
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(Fi) och Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut. 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 12   Fördelning av stimulansmedel för ökad 
bemanning inom äldreomsorgen 2017 

Dnr 3.4-73/2017 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande med förslag till fördelning av 

stimulansmedel för ökad bemanning inom 

äldreomsorgen 2017 motsvarande en summa  

på 154,6 mnkr 

(etthundrafemtiofyramiljonersexhundratusenkronor). 

 

2. Äldrenämnden delegerar till förvaltningschefen att 

besluta om eventuell fördelning av stimulansmedel som 

inte rekvirerats. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-02-27.  

 

Regeringen har gett Socialstyrelsen i uppdrag att administrera, 

fördela medel och löpande följa upp en tillfällig satsning på en 

ökad bemanning inom äldreomsorgen under åren 2015 – 2018.  

För året 2017 har Stockholm stad tilldelats 154,6 mnkr att 

rekvirera. I Stockholms stad har äldrenämnden fått i uppdraget att 

administrera och fördela stimulansmedlen till stadens 

verksamheter inom äldreomsorg. I enlighet med nämndens beslut 

den 15 december 2015 har ca 17 mnkr reservats för särskilt 

prioriterade områden.  

 

Samtliga utförare inom Stockholms stads äldreomsorg, oavsett 

regiform och verksamhet, erbjudits möjlighet att ansöka om 

stimulansmedel för ökad bemanning. Totalt har 291 ansökningar 

motsvarande 376 mnkr inkommit. Förvaltningens förslag baserar 

sig på samma fördelningsprincip som tidigare år. Detta innebär en 

fördelning som baserar sig på verksamheternas volym, dvs. antalet 

platser i boenden eller antalet brukare i hemtjänsten. Enligt 

förvaltningens förslag fördelas 154,6 mnkr till 240 verksamheter 

inklusive ansökningar inom av nämnden prioriterade områden.  

 

 



 Protokoll 

Sida 25 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter samt med stöd av ersättaryttranden från Erik Vallström 

(Fi) och Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 



 Protokoll 

Sida 26 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

§ 13   Redovisning av stimulansmedel för ökad 
bemanning för år 2016 

Dnr 340-45/2016 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner äldreförvaltningens 

tjänsteutlåtande med redovisning av stimulansmedel för 

ökad bemanning för år 2016.  

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-02-21.  

 

Regeringen har gett Socialstyrelsen i uppdrag att administrera, 

fördela medel och löpande följa upp en tillfällig satsning på en 

ökad bemanning inom äldreomsorgen under åren 2015 – 2018. År 

2016 erhöll Stockholms stad 157,6 mnkr i statliga stimulansmedel 

för ökad bemanning. De kommuner som erhållit stimulansmedel 

ska årligen återrapportera till Socialstyrelsen hur medlen använts. 

Vidare ska stimulansmedel som inte förbrukats inom given tid, 

eller som inte använts enligt villkoren, återbetalas. 

 

I Stockholms stad administreras stimulansmedlen av 

äldrenämnden. Efter beslut i äldrenämnden den 22 mars 2016 

beviljades 206 verksamheter inom stadens äldreomsorg 

stimulansmedel för ökad bemanning. Summa 16,3 mnkr 

fördelades till fyra prioriterade områden; dietister, psykisk ohälsa, 

samt projekten tryggt mottagande i hemmet och utökad 

sysselsättningsgrad för deltidsanställda. Samtliga verksamheter 

som beviljades stimulansmedel har inkommit till 

äldreförvaltningen med en återredovisning av hur 

stimulansmedlen använts.  

 

Av redovisningar framgår att personalutökningar motsvarande ca 

355 helårsarbetare finansierats av stimulansmedlen. Den utökade 

bemanningen har haft flera positiva effekter för brukarna, inte 

minst vad gäller ökade möjligheter till sociala och individuella 

aktiviteter. Vidare framgår av redovisningar att den utökade 

bemanningen också haft positiva effekter på personalens 

arbetsmiljö.  



 Protokoll 

Sida 27 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

 

Totalt har 150,8 mnkr förbrukats vilket innebär att ca 6,8 mnkr ska 

återbetalas till Socialstyrelsen. Den främsta anledningen till att alla 

medel inte förbrukats anges vara svårigheter att rekrytera lämplig 

personal.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter samt med stöd av ersättaryttranden från Erik Vallström 

(Fi) och Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 



 Protokoll 

Sida 28 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

 

§ 14   Redovisning av statsbidrag för år 2016 

Socialstyrelsens stimulansmedel för kompetensutvecklingsinsatser 

inom verksamhetsområdet äldreomsorg och 

funktionshinderomsorg,  

 

ÄN dnr 340-77/2016 

SN dnr 1.5.4-274/2016 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

  Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

med samordnade redovisning till Socialstyrelsen av 

statsbidraget för 2016 med fördelning och användning av 

stimulansmedel för kompetensutvecklingsinsatser inom 

verksamhetsområdena äldreomsorg och 

funktionshinderomsorg.  

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-02-09.  

 

Regeringen gav Socialstyrelsen i uppdrag att under 2016 fördela 

stimulansmedel till kommuner för baspersonal inom äldre- och 

funktionshinderomsorg samt till handläggare i områdena som 

arbetar med myndighetsutövning. Medlen betalades ut av 

Socialstyrelsen och kunde användas till och med den 31 december 

2016.  

 

Efter beslut i kommunfullmäktige fördelades 5,67 mnkr till 

verksamhetsområdet funktionsnedsättning och 8,5 mnkr till 

äldreomsorgen. Äldreförvaltningen förbrukade 2,27 mnkr av 

medlen och socialförvaltningen 2,15 mnkr. Den summa som 

återredovisades till socialstyrelsen blev 9,75 mnkr.  

 

Orsaken till att medlen inte förbrukades inom äldreomsorgen var 

framför allt att de personer som anmäldes till utbildningen saknade 

grundläggande kompetens i svenska, att utbildningen var på heltid 

och att vikarieersättningen inte motsvarade kostnaderna för 

enheterna. Inom funktionshinderomsorgen var det svårt att fylla 



 Protokoll 

Sida 29 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

utbildningsplatserna inom tidsramarna på grund av den korta tiden 

att avropa, organisera och erbjuda kurser.  Dessutom hade 

verksamheterna svårigheter att hinna planera kurser så att 

medarbetare skulle kunna delta i utbildningarna. 

 

Äldreförvaltningen har sammanställt en redovisning där 

socialförvaltningen och äldreförvaltningen beskrivit hur 

stimulansmedlen användes. Redovisningen skickades till 

Socialstyrelsen den 25 januari 2017. Redovisningen har bilagts 

ärendet. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter samt stöd av ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) 

och Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 

beslut.  

 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) med stöd av 

ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) anmäler ett gemensamt 

särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (L) med stöd av 

ersättaryttrande från (C): 

” I ärendet har äldreförvaltningen sammanställt en redovisning där 

socialförvaltningen och äldreförvaltningen beskriver hur 

Socialstyrelsens stimulansmedel för baspersonal inom äldre- och 

funktionshinderomsorg samt till handläggare i områdena som 

arbetar med myndighetsutövning har använts under 2016. 

 

Det är ytterst angeläget att den rödgröna regeringen genom 

Socialstyrelsen visar förmåga till större framförhållning och 

långsiktighet. Exempelvis framkommer att det inom 

funktionshinderområdet varit svårt att fylla utbildningsplatserna 

inom tidsramarna på grund av den korta tiden att avropa, 

organisera och erbjuda kurser. Verksamheterna hade helt enkelt 

svårigheter att hinna planera kurser så att medarbetare kunde delta 

i utbildningen. 

 



 Protokoll 

Sida 30 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

Likaså är det angeläget att beviljade stimulansmedel kan användas 

över längre tid.  

 

Utförare inom hemtjänsten framförde att de hade önskat möjlighet 

till utbildning på deltid så att medarbetarna kunde gå på sin fritid. 

Under den tiden som gällde för att använda stimulansbidraget 

fanns det inga möjligheter att få fram utbildning på deltid utan att 

överskriva tiden för användningen av medlen. Detta måste 

naturligtvis åtgärdas.”  

 



 Protokoll 

Sida 31 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

§ 15   Hemtjänstersättning för insatser som utförs av 
anställda anhörigvårdare 

Dnr 3.5-65/2017 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande med förslag till ersättning till utförare 

för insatser som utförs av anställda anhörigvårdare. 

 

2. Äldrenämnden överlämnar förslaget till 

kommunstyrelsen för vidare beslut i 

kommunfullmäktige.  

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-02-03.  

 

I budget 2017 har kommunfullmäktige beslutat att anhörig- och 

objektsanställningar endast ska tillämpas om synnerliga skäl 

föreligger. I samband med detta beslut har äldrenämnden fått i 

uppdrag att utreda hemtjänstersättningen till utförare för insatser 

som utförs av anställda anhörigvårdare. Enligt förvaltningens 

uppfattning finns det stora likheter i arbetet som personlig 

assistent och anställda anhörigvårdare. De beräkningar som ligger 

till grund för beräkning av assistansersättningen enligt 

socialförsäkringsbalken motsvarar i stort de beräknade 

omkostnaderna för anställda anhörigvårdare. För 2017 är 

assistansersättningen 291 kr/timme.  

 

Förvaltningen föreslår att timersättning till kommunala utförare 

för insatser som utförs av anställda anhörigvårdare ska utgå med 

291 kr/timme enligt 2017 års lönenivå. Vidare föreslår 

förvaltningen att eventuell uppräkning av ersättningen görs av 

kommunfullmäktige i samband med budget. 

 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter samt med stöd av ersättaryttranden från Erik Vallström 



 Protokoll 

Sida 32 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

(Fi) och Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 33 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

§ 16   Anmälan om ej verkställda beslut enligt  4 kap § 1 
Socialtjänstlagen (SoL) för kvartal 4 år 2016 

Dnr 4.1-76/2017 

 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner äldreförvaltningens 

tjänsteutlåtande med sammanställning av 

stadsdelsnämndernas rapportering av ej verkställda beslut 

för kvartal 4, år 2016, och överlämnar anmälan till 

kommunfullmäktige. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-02-24.  

 

Sedan år 2006 är kommunerna enligt 4 kap. 1 § socialtjänstlagen 

(SoL) skyldiga att kvartalsvis rapportera alla gynnande beslut som 

inte verkställts inom tre månader. Rapportering ska ske till 

tillsynsmyndigheten IVO samt revisionskontoret.  

I ärendet redovisas de ej verkställda beslut som stadsdels-

nämnderna har rapporterat till IVO, revisionskontoret och 

äldreförvaltningen avseende kvartal 4 år 2016.  

Vid periodens slut, den 31 december, fanns totalt 120 beslut som 

var fortsatt ej verkställda. Majoriteten av besluten avser permanent 

särskilt boende där den enskilde har tackat nej till erbjudande om 

plats. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter samt med stöd av ersättaryttranden från Erik Vallström 

(Fi) och Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 



 Protokoll 

Sida 34 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

§ 17   Anmälan om fördelning av medel för utveckling 
inom demensområdet år 2017 

Dnr 3.4-103/2017 

 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner äldreförvaltningens anmälan om 

fördelning av medel för utveckling inom demensområdet 

år 2017 och lägger den till handlingarna. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-02-21.  

 

Socialstyrelsens nationella riktlinjer för vård och omsorg vid 

demenssjukdom (2010) är en rekommendation att bedriva 

multiprofessionellt arbete som syftar till kontinuitet i vården och 

omsorgen för att underlätta bedömningar som kräver flera 

perspektiv eller kompetenser. 

 

Ett led i arbetet med att utveckla ett multiprofessionellt arbetssätt 

och specialiserade hemtjänstgrupper med inriktning mot personer 

med demenssjukdom eller kognitiv svikt är att öka kompetensen 

kring bemötande av personer med demenssjukdom. Syftet är att 

utveckla och hitta nya arbetsmetoder och samarbetsformer. 

Samverkan med den äldre i fokus är den röda tråden.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter samt med stöd av ersättaryttranden från Erik Vallström 

(Fi) och Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 



 Protokoll 

Sida 35 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

 

§ 18   Anmälan om förtydligande av konsultavtal inom 
projektet Tryggt mottagande i hemmet 

Dnr 243-566/2016 

 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner äldreförvaltningens anmälan om 

förtydligande av konsultavtal inom projektet Tryggt 

mottagande i hemmet och lägger den till handlingarna. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-02-21.  

 

I enlighet med budgetuppdrag från 2016 har äldreförvaltningen 

startat ett utvecklingsarbete för att skapa en trygg och hållbar 

hemgång för den enskilde vid utskrivning från slutenvård.  

Ett avtal har tecknats med Health Navigator AB om 

konsulttjänster till projektet Tryggt mottagande i hemmet.  

De verksamheterna inom projektet är nu igångsatta i Bromma, 

Hägersten-Liljeholmen och Kungsholmen övergår 

konsulttjänsterna i huvudsak till att gälla utvärdering av projektet.  

Avtalet har därmed förtydligats enligt särskild överenskommelse. 

 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter samt med stöd av ersättaryttranden från Erik Vallström 

(Fi) och Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 



 Protokoll 

Sida 36 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

 

 

§ 19   Anmälan av ekonomisk månadsrapport med 
årsprognos för äldrenämnden för februari 2017 

Dnr 1.2.2-465/2017 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan av ekonomisk 

månadsrapport för äldrenämnden för perioden januari-

februari 2017 och lägger den till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-03-08.  

 

Enligt anvisningar från stadsledningskontoret ska varje nämnd ta 

fram en månatlig ekonomirapport med årsprognos för att kunna 

följa ekonomins och verksamhetens utveckling. 

 

Nämndens budget för år 2017 uppgår till 200,0 mnkr i kostnader 

och 31,7 mnkr i intäkter. Detta motsvarar en nettobudget om 168,3 

mnkr.  

Det ekonomiska läget ser inledningsvis stabilt ut. Prognosen för 

året är 203,2 mnkr i kostnader och 34,9 mnkr i intäkter och ett 

netto om 168,3 mnkr vilket innebär ett nollresultat. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter samt med stöd av ersättaryttranden från Erik Vallström 

(Fi) och Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 



 Protokoll 

Sida 37 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

§ 20   Anmälan av delegationsbeslut för januari-februari 
2017 enligt lista 

Föreligger följande delegationsbeslut: 

dnr 1.2.1-154/2017 ang. vidaredelegation av beslutanderätt till 

stadsdirektören för vissa upphandlingar 

dnr 1.1.1-220/2017 ang. kurser inom EU-projektet DigIT under 

perioden februari-juni 2017 som avropas från ramavtal 

(socialnämndens dnr 2.11.6-202/2013) 

dnr 1.1.1-426/2017 att utse avd.chefen Raili Karlsson till 

vikarierande förvaltningschef under tiden 4/3-12/3 

dnr 1.2.1-443/2017 ang. fullmakt åt socialförvaltningens direktör 

för ramavtalsupphandling av poänggivande kurser inom 

vuxengymnasium samt fullmakt för MBL-förhandling  

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan och lägger den till 

handlingarna. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter samt med stöd av ersättaryttranden från Erik Vallström 

(Fi) och Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 38 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

§ 21 Anmälan om avsägelse i nämndernas 
funktionshinderråd  

 

Föreligger inkommen skrivelse från HSO Stockholm från den 24 

februari 2017, dnr 1.1.2-444/2017, om avsägelse av uppdraget från 

en ledamot i det gemensamma för socialnämnden, äldrenämnden 

och överförmyndarnämndens råd för funktionshinderfrågor. 

 

 

Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan och lägger den till 

handlingarna. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter samt med stöd av ersättaryttranden från Erik Vallström 

(Fi) och Alfred Askeljung (C) yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 



 Protokoll 

Sida 39 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

§ 22    Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) sammanträde den 14 mars 2017  

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråds 

(KPR:s) sammanträde den 14 mars 2017. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 



 Protokoll 

Sida 40 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

§ 23   Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens råd 
för funktionshinderfrågor från sammanträde den 6 
februari 2017  

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågor från sammanträde den 6 februari 2017. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

  



 Protokoll 

Sida 41 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

§ 24   Anmälan av protokoll från det gemensamma för 
socialnämnden, äldrenämnden och 
överförmyndarnämnden råd för funktionshinderfrågor 
från sammanträde den 23 februari 2017  

Föreligger protokoll från det gemensamma för socialnämnden, 

äldrenämnden och överförmyndarnämnden råd för 

funktionshinderfrågor från sammanträde den 23 februari 2017. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

  



 Protokoll 

Sida 42 (42) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 2 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 21 mars 2017 

 

 

§ 25    Anmälan av postlistan för tiden mellan den 1-31 
januari och den 28 februari 2017 

Föreligger äldreförvaltningens postlista för januari-februari 2017. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 26    Övriga frågor 

Biträdande avdelningschefen Marita Åkersten besvarar fråga från 

ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) som anmälts under pkt. 4 och 

som angår problem med installering av trygghetslarm hos de äldre 

som samtidigt vägrar lämna ut bostadens nycklar.   

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) undrar också varför hantering 

av trygghetslarm inte omfattar speciella omständigheter. 

 

Bitr. avdelningschefen Marita Åkersten informerar om att om den 

äldre inte tar tillbaka sin ansökan om trygghetslarm men vägrar 

lämna ut nycklarna till bostaden måste ärendet finnas kvar i 

systemet som icke avslutat så länge den äldre inte ändrar sin 

ställningstagande rörande hemnycklar. Äldreförvaltningen brukar 

stötta stadsdelsförvaltningarna att finna praktiska lösningar för 

varje sådant fall. 

 

Inga fler frågor anmäls. 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) avslutar sammanträdet och  

informerar om att nästa sammanträde äger rum den 25 april 2017 

kl. 16.00 i Bråvallasalen i Stadshuset. 

 

 

 

Vid protokollet  

 

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 

 

 

 


